

用改进的DDRT-PCR技术进行人胚差异基因筛选

Differential Expression Analysis of the Gene in Human Early Embryos Using a Modified DDRT-PCR

投稿时间: 1999-2-1 最后修改时间: 1999-8-4

稿件编号: 20000225

中文关键词: [人胚胎](#) [发育](#) [mRNA差异显示](#) [PCR](#)

英文关键词: [human embryo](#) [development](#) [mRNA differential display](#) [PCR](#)

基金项目: 中国博士后基金(207981440)和武汉大学自强基金资助.

| 作者 | 单位 |
|---------------------|--------------------------------------|
| 苟德明 | 武汉大学生命科学院, 武汉 430072 |
| 李文鑫 | 武汉大学生命科学院, 武汉 430072 |
| 蒋达和 | 武汉大学生命科学院, 武汉 430072 |
| 黄健 | 武汉大学生命科学院, 武汉 430072 |

摘要点击次数: 95

全文下载次数: 6

中文摘要:

介绍一种从不同类型细胞或不同生长状态细胞中分离差异表达基因的快速高效mRNA差异显示技术, 其特点是利用Ready-To-Go RT-PCR反应珠和Ready-To-Go RAPD分析珠进行mRNA差异显示分析, 使取样步骤降至最低程度, 减少了潜在的取样误差和外源DNA污染, 并确保每次反应的高度重复性. 通过银染测序胶分析差异显示的cDNA带, 便于DNA回收和进一步克隆. 用此方法分析人胚发育早期不同阶段基因的差异表达, 选用6条随机引物对3、4和5周龄人胚进行mRNA差异显示分析, 从2 000多条带中共分离出14个差异产物, 经二次扩增及反向RNA印迹确证其中6个片段为发育不同阶段差异表达基因.

英文摘要:

PCR based method for differential display of eukaryotic mRNA has been designed to isolate differential expressed genes in various cell types or under different growing conditions. A modified method for mRNA differential display originally developed by Sokolov was employed and optimized here. This procedure, based on the application of Ready-To-Go RT-PCR beads and Ready-To-Go RAPD beads, minimized pipetting steps, decreased the potential for pipetting errors, reduced the risk of contaminating and ensured greater reproducibility between reactions. Distinct cDNA bands can be observed by silver-staining 6% sequencing urea gel and easily excised and recovered for further use in cloning. The stage-specific genes in the developing human embryos were analyzed with six sets of arbitrary primers using this modified DDRT-PCR from 3-, 4- and 5-week-old human embryos. About 14 bands containing differential fragments were obtained from silver-staining 6% polyacrylamide gel, six of which were proved to be developmental related genes by RNA re-Northern hybridization using [α - 32 P] dCTP labeled first strand cDNA as probes.

[查看全文](#)

[关闭](#)

[下载PDF阅读器](#)

您是第372064位访问者.

主办单位: 中国科学院生物物理研究所和中国生物物理学会 单位地址: 北京市朝阳区大屯路15号
服务热线: 010-64888459 传真: 010-64889892 邮编: 100101 Email: prog@sun5.ibp.ac.cn
本系统由勤云公司设计, 联系电话: 010-62862645, 网址: <http://www.e-tiller.com>
京ICP备05002794号